
 

 

Medlem af Folketinget Astrid Krag (S) har den 9. december 2016 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 408 til ældreministeren, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål S 408: 

”Vil ministeren garantere, at de midler, der frigøres ved afbureaukratisering som 

følge af den netop annoncerede taskforce, forbliver i den kommunale ældrepleje?” 

 

Svar: 

Vi skal have fjernet unødvendig bureaukrati i ældreplejen, så medarbejderne får 

større frihed i arbejdet og bedre mulighed for at bruge deres arbejdstid på at yde 

omsorg og pleje til de ældre.  

 

Jeg har derfor sammen med KL nedsat en arbejdsgruppe, der får til opgave at se på, 

om der er statslige regler og kommunale krav, som med fordel enten kan lempes eller 

helt fjernes for at frigøre tid blandt de ansatte i ældreplejen.  

 

Som led i den bestræbelse vil jeg også selv tage rundt i landet og besøge kommuner 

og plejehjem for at gå input til, hvordan man eventuelt kan forenkle regler og afskaf-

fe unødvendige dokumentationskrav.  

 

Jeg forventer, at arbejdsgruppen kan gå i gang umiddelbart efter årsskiftet og arbej-

det forventes afsluttet inden udgangen af 2017. Jeg ser meget frem til, at arbejdet 

går i gang og at der ses på området bredt og med åbne øjne, og jeg vil derfor ikke på 

forhånd komme med nogen garantier om, hvordan eventuelle frigjorte midler anven-

des. 

 

 

Med venlig hilsen 
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